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Utlåtande Rotel VIII (Dnr KS 2024/811) 

Motion om att avskaffa det generella badförbudet i 
stadens ordningsföreskrifter och anlägga fler bad 
 

Motion av Jonas Naddebo (C) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Lars Strömgren 

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Naddebo (C) har väckt en motion i kommunfullmäktige. I motionen föreslås att 

det generella badförbud som finns i stadens lokala ordningsföreskrifter avskaffas. 

Vidare föreslås att kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samråd med berörda nämnder 

och bolag, sätta upp 175 badstegar längs stadens kajer. Det föreslås även att 23 nya 

allmänna badplatser ska utredas. Syftet med förslaget är att tillgängliggöra bad för 

fler människor. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, miljö- och hälsoskyddsnämnden, 

trafiknämnden, Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd, Norra innerstadens 

stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, 

Stockholms Stadshus AB, Friluftsfrämjandet Region Mälardalen, Folkbastu 

Stockholm AB, Kallbadaren och Sthlm Sauna.  

Stockholms Stadshus AB har skickat en underremiss till dotterbolaget Stockholms 

Hamn AB.  

Friluftsfrämjandet Region Mälardalen, Kallbadaren och Sthlm Sauna har inte 

inkommit med svar.  

Stadsledningskontoret påpekar att det generella badförbudet utreddes 2023 med 

slutsatsen att det inte är lämpligt att avskaffa, bland annat på grund av risken för 

konflikt med båttrafik. I stadens budget för 2024 fick trafiknämnden tillsammans med 

bland annat Stockholms Hamn AB att identifiera lämpliga platser där badförbudet 

kan avskaffas. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 
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Miljö- och hälsoskyddsnämnden framhåller att badvattnet vid Stockholms officiella 

badplatser ur hygienisk synpunkt överlag har god kvalitet men att 

vattenprovtagningen visar varierande resultat, beroende på olika förutsättningar och 

väderförhållanden. Miljöförvaltningen har på uppdrag av trafikkontoret provtagit 16 

platser för potentiellt nya bad i staden under badsäsongen 2024. 

Trafiknämnden har under 2024 påbörjat utredning om platser att avskaffa badförbudet 

på och fick i 2025 års budget i uppdrag att möjliggöra bad vid flera av de platser som 

är föreslagna i motionen. Nämnden avser att fortsätta provtagning av 

badvattenkvalitet och utredningar för att kunna bidra till tryggt och säkert bad och i 

förlängningen fler badplatser. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd påpekar att badplatser bör vara säkra för badande 

vilket badförbud inom hamnområde och i närheten av kablar säkerställer. Badstegar 

bör omfattas av samma säkerhetskontroller som badplatser vilket kräver utökade 

medel. Under 2023 inrättades Vintervikens strandbad och Herrängens bryggbad och 

under 2025 förväntas kajbadet i Marievik öppna. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd är positiv till att en samordnande funktion inom 

staden utreder nya badplatser, men påpekar att större delen av vattnet i innerstaden 

klassas som hamnområde och att det finns praktiska utmaningar med att utreda 

vattenkvalitet och säkerhet längs med alla strandlinjer i Stockholms innerstad. 

Skärholmens stadsdelsnämnd ser inga hinder att genomföra motionens förslag på de 

platser som bedöms lämpliga av trafiknämnden, Stockholms Hamn AB och berörda 

stadsdelsnämnder i enlighet med majoritetens förslag till budget 2025. 

Södermalms stadsdelsnämnd ser inga hinder att genomföra motionens förslag på de 

platser som bedöms lämpliga, i enlighet med majoritetens förslag till budget 2025 

samt anser att framtagen handlingsplan för nya bad 2022 ska tillämpas i detta arbete.  

Stockholms Stadshus AB ställer sig bakom Stockholms Hamn AB:s remissvar där 

bolaget avstyrker förslaget att avskaffa det generella badförbudet då bad inte ska ske 

på farliga platser. I budget 2025 finns ägardirektiv om bad vid Reimersholme kaj, 

Munkbrohamnen, del av Södermälarstrand samt del av Norrmälarstrand. Vid 

Sjövikskajen i Liljeholmen ska bad vid befintliga solbryggor möjliggöras.  

Folkbastu Stockholm AB ser positivt på ett eventuellt avskaffande av badförbud samt 

anläggning av nya badplatser och badstegar samt vill belysa vikten av att även 

möjliggöra andra typer av bastur än bastuflottar, så som bastur på land med en stark 

relation till respektive plats. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Närheten till vatten gör Stockholm unikt. Det är få städer i världen som kan skryta 

med möjligheten till bad mitt i city såväl som fina stränder och badklippor runtom i 

staden. Den rödgröna majoriteten har tydligt pekat ut riktningen att fler badplatser ska 

etableras. Fler stockholmare och turister ska kunna njuta av vattnet på ett tryggt och 
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säkert sätt. Den politiska viljan att etablera fler badplatser har funnits i många år och 

över partigränserna. Den rödgröna majoriteten gör nu verkstad av ambitionerna och 

tar flera konkreta steg framåt för att öka badmöjligheterna i Stockholm. 

Kommunfullmäktige väntas fatta beslut under våren 2025 om att upphäva badförbud 

på ett flertal platser i staden och etablera nya badplatser. Ytterligare arbete för fler 

badplatser pågår.   

Bilaga 

Motion om att avskaffa det generella badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och 

anlägga fler bad, dnr KS 2024/811-1      

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 23 april 2025 

Anders Österberg 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Jonas Naddebo (C) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att bifalla motionen. 

2. Att därutöver anföra följande: 

Den styrande majoriteten säger sig ”tydligt” pekat ut riktningen att fler badplatser ska 

etableras. I föredragande borgarråds synpunkter står vidare: ”Den politiska viljan att 

etablera fler badplatser har funnits i många år och över partigränser.” För 

Centerpartiet är det dock uppenbart att ambitionsnivån för att öka badmöjligheterna 

haltar avsevärt hos den nuvarande styret. Att man under våren 2025 avser fatta beslut 

om att ”upphäva badförbudet på ett flertal platser” är förstås bra men långt ifrån 

tillräckligt. Om styret verkligen hade velat tillgängliggöra Stockholms vatten för fler 

badsugna människor hade man förstås bifallit Centerpartiets motion. Inte minst är 

vårt förslag att sätta upp 175 badstegar längs stadens kajer en tämligen enkel åtgärd 

som hade gagnat många människor runt om i hela Stockholm. 

  



 

4 (18) 

Ärendet 

Jonas Naddebo (C) har väckt en motion i kommunfullmäktige.I motionen föreslås att 

det generella badförbud som finns i stadens lokala ordningsföreskrifter avskaffas. 

Vidare föreslås att kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samråd med berörda nämnder 

och bolag, sätta upp 175 badstegar längs stadens kajer. Det föreslås även att 23 nya 

allmänna badplatser ska utredas. Syftet med förslaget är att tillgängliggöra bad för 

fler människor. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, miljö- och hälsoskyddsnämnden, 

trafiknämnden, Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd, Norra innerstadens 

stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd, Södermalms stadsdelsnämnd, 

Stockholms Stadshus AB, Friluftsfrämjandet Region Mälardalen, Folkbastu 

Stockholm AB, Kallbadaren och Sthlm Sauna.  

Stockholms Stadshus AB har skickat en underremiss till dotterbolaget Stockholms 

Hamn AB.  

Friluftsfrämjandet Region Mälardalen, Kallbadaren och Sthlm Sauna har inte 

inkommit med svar. 

Innehållsförteckning 

Stadsledningskontoret ................................................................................ 4 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ................................................................ 5 

Trafiknämnden ........................................................................................... 7 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd ............................................................. 8 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd ......................................................... 9 

Skärholmens stadsdelsnämnd ................................................................. 10 

Södermalms stadsdelsnämnd .................................................................. 10 

Stockholms Stadshus AB ......................................................................... 11 

Folkbastu Stockholm AB .......................................................................... 13 

Reservationer m.m. .................................................................................. 14 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 19 december 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

I kommunfullmäktiges budget för 2025 fastslås att trafiknämnden har det 

stadsövergripande samordningsansvaret för badfrågor samt för inrättande av 

bastubad. Nämnden har även ansvar för bryggor vid gatumark och vid nämndens 
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kajer. Trafiknämnden ska i samarbete med Stockholms Hamn AB och berörda 

stadsdelsnämnder möjliggöra bad på ett tryggt och säkert sätt. Arbetet ska 

genomföras med hänsyn till trafiksäkerhet, farleder och framtida 

kollektivtrafikknutpunkter för sjötrafik. Där det krävs ska badförbud upphävas.  

Frågan om det generella badförbudet utreddes 2023 av bland annat kommunstyrelsen. 

Slutsatsen var att det inte är lämpligt att avskaffa det generella badförbudet i 

Stockholm, bland annat på grund av risken för konflikter med båttrafiken och att 

arbetet med detta skulle kräva mycket administration då varje förbud måste motiveras 

för sig. 

Stadsledningskontoret konstaterar att det finns ett uppdrag i kommunfullmäktiges 

budget för 2024 där trafiknämnden tillsammans med bland annat Stockholms Hamn 

AB ska identifiera lämpliga platser att avskaffa badförbudet. De specifika platsernas 

förutsättningar utreds och arbetat för att kunna avskaffa badförbudet där det är möjligt 

pågår.  

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar att Motion att avskaffa det generella badförbudet i stadens 

ordningsföreskrifter och anlägga fler bad av Jonas Naddebo (C) besvaras med 

hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 10 december 

2024 följande. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner miljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

Reservation av Ashna Ibrahim (C), se Reservationer m.m. 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 21 november 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Förvaltningen ställer sig positiv till nya allmänna badplatser. Överlag har badvattnet 

vid Stockholms officiella badplatser ur hygienisk synpunkt god kvalitet. Det är dock 

viktigt att notera att provtagningen på stadens officiella badplatser visar varierande 

resultat, vilket beror på badplatsernas olika förutsättningar och väderförhållandena 

under badsäsongen. Centerpartiet har på eget uppdrag utfört badvattenprovtagningar 

på vissa punkter i staden. Det framgår inte om provtagningarna har följt nedanstående 

krav. Ett officiellt strandbad måste uppfylla vissa grundläggande krav som anges i 

EU-direktivet om förvaltning av badvattenkvaliteten (2006/7/EG), nedan 

badvattendirektivet, och i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter och allmänna 

råd om badvatten (HVMFS 2012:14). Miljöförvaltningens provtagning följer dessa 

krav. Badvattnet ska vara tjänligt ur hygienisk synpunkt, vilket bedöms utifrån 

vattenprover som tas under sommaren. Prov ska tas vid kontrollpunkter där flest 

badande förväntas eller där föroreningsrisken är hög. Provtagning ska ske på minst 30 
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centimeters djup i vatten som är minst en meter djupt, med en steril och genomskinlig 

provbehållare om minst 250 ml. Prov ska skyddas från ljus och hållas kylt till 4°C, 

och analys bör ske samma dag eller senast inom 24 timmar. Varje prov ska analyseras 

för intestinala enterokocker och Escherichia coli (E. coli) enligt tillåtna metoder för 

respektive indikatororganism.  

Det är flertalet faktorer som utöver att badvattenkvaliteten är god ur hygienisk 

synpunkt spelar in i om en plats är lämplig att anlägga som badplats eller inte. 

Etablering av nya badplatser kräver alltid grundlig utredning av förutsättningarna på 

den aktuella platsen. Den som är verksamhetsutövare har ett ansvar för att badplatsen 

inte medför skada eller olägenhet för människors hälsa eller miljön. Vid anläggning 

av nya badplatser behöver den tilltänkta platsen ses över för att kunna göra en 

bedömning om det finns risk att badande exponeras för eventuella föroreningar på 

platsen. Vid inrättandet av nya badplatser är miljöbalkens hänsynsregler i andra 

kapitlet tillämpliga. Exempelvis kunskapskravet (2 §) och försiktighetsprincipen (3§). 

Likaså ska hänsynsreglerna om val av plats tillämpas (6 §).  

Inför att ett bad ska anläggas rekommenderas att verksamhetsutövaren undersöker 

(provtar) badvattenkvaliteten under minst två badsäsonger för att utvärdera om 

platsen är lämplig, och för att fånga in eventuella variationer mellan åren. Badvattnet 

ska vara tjänligt ur hygienisk synpunkt, vilket bedöms utifrån en sådan 

provtagningsserie på två badsäsonger. Utöver en provtagningsserie på två år 

rekommenderar förvaltningen att verksamhetsutövare till nya badplatser tar del av 

den handlingsplan för nya bad som togs fram år 2022. Handlingsplanen tydliggör 

vilka krav som ställs vid inrättande av ny offentlig badplats och ger vägledning kring 

arbetsgång från förslag till genomförande. Utöver den ovan nämnda utredningen av 

förutsättningarna på platsen för att en badplats ska kunna etableras, behöver området i 

vattnet avgränsas med bojlinor för att inte riskera säkerheten för de badande om 

badplatsen ligger i anslutning till hamnområde. För detta krävs ett beslut från 

länsstyrelsen om begränsning i rätten att utnyttja utpekat vattenområde (förbud för 

maskindriven farkost inom det avgränsade området) med stöd av 2 kap. 2§ 

sjötrafikordningen (1986:300).  

Trafikkontoret har under 2024 haft två stadsövergripande budgetuppdrag att dels 

samordna inrättandet av fler badplatser i staden, dels att identifiera lämpliga platser 

att avskaffa badförbudet på. Miljöförvaltningen har på uppdrag av trafikkontoret 

provtagit 16 platser för potentiellt nya bad i staden under sommarens badsäsong. 

Årets provtagning på Trafikkontorets utredningsplatser har också visat på varierande 

resultat när det gäller vattnets tjänlighet. Trafikkontorets utredning för inrättandet av 

nya bad och avskaffandet av badförbudet i staden kommer att fortsätta även nästa år.  

Enligt 18 § Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Stockholms kommun är bad 

förbjudet inom hamnområden samt i närheten av markerade kablar. Badförbudet 

inom hamnområdet gäller inte vid friluftsbad som anordnats av kommunen samt 10 

meter ut från utvalda strandlinjer markerade på bilagda kartor till 

ordningsföreskrifterna. Bestämmelsen grundar sig på bemyndiganden i ordningslagen 
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(1993:1617) och förordningen (1993:1632) med bemyndigande för kommuner och 

länsstyrelser att meddela lokala föreskrifter enligt ordningslagen. Bemyndigandena 

innebär att en kommun bl.a. får meddela de föreskrifter som behövs för att 

upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats samt de föreskrifter om 

ordningen och säkerheten i en hamn som kommunen äger eller förvaltar och som 

behövs med hänsyn till den verksamhet som bedrivs i hamnen. För föreskrifter som 

avser ordningen och säkerheten i en hamn gäller också att det område i vatten och på 

land inom vilket föreskrifterna ska gälla ska anges. Förvaltningen känner inte till att 

det ska finnas några andra nationella eller överstatliga bestämmelser som reglerar 

frågan om badförbud inom kommunen.  

Huruvida det ska finnas bestämmelser om badförbud, och vilken omfattning ett 

sådant förbud i så fall ska ha, är alltså en fråga som kommunen själv förfogar över. 

Ytterst handlar det om en intresseavvägning, där säkerheten för allmänheten och 

möjligheten att bedriva hamnverksamhet inom hamnområdet är det som motiverar ett 

badförbud. Denna intresseavvägning är emellertid en fråga som faller utanför 

förvaltningens ansvarsområde. Förvaltningen har därför inte möjlighet att bedöma 

eller ta ställning till om det är lämpligt att avskaffa eller avgränsa det nu gällande 

badförbudet i staden. 

Trafiknämnden 

Trafiknämnden beslutade vid sitt sammanträde den 12 december 2024 följande. 

Trafiknämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar på motionen. 

Reservation av Hamid Ershad Sarabi (C), se Reservationer m.m. 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 november 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

1. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att avskaffa det generella badförbudet i stadens 

ordningsföreskrifter. 

I trafikkontorets utredning av ett 20-tal platser i staden där badförbudet eventuellt 

skulle kunna avskaffas har det blivit tydligt för kontoret att det är många faktorer som 

påverkar var man kan bada tryggt.  

Utöver mätningar av badvattenkvaliteten behöver andra förhållanden på platsen också 

utredas, till exempel kan bottensedimenten behöva provtas och det kan behöva dykas 

efter skrot som riskerar att skada badande i vattenområdet. Ekologiska värden så som 

hur växt- och djurliv påverkas av en eventuell badplats behöver undersökas, 

eventuella bräddavlopp som kan komma att påverka badvattenkvaliteten behöver 

kartläggas och närheten till farleder och småbåtshamnar behöver ses över då både 

badande och båttrafik ska rymmas i vattenområdena. Sjöfartsverket behöver även 

tillfrågas då vissa platser är direkt farliga att bada vid.  

Räddningstjänsten behöver kunna ta sig fram till platser där man badar och faciliteter 

som papperskorgar, livräddningsutrustning och toaletter behöver ombesörjas. 
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Slutligen behöver staden i vissa fall dispenser från länsstyrelsen för att anlägga en 

badplats eller påverka vattenområdet.  

Trafikkontoret ställer sig positiva till att öka antalet badplatser i staden och i enlighet 

med Strategin för offentliga rum och Vision 2040 tillvarata stadens unika 

förutsättningar med närhet till vatten i stadskärnan, men ser inte att ett generellt 

avskaffande av badförbudet är möjligt i dagsläget.  

2. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att, i samråd med övriga nämnder och bolag, få 

på plats 175 badstegar i Stockholms vatten.  

Denna fråga berör främst stadsdelsförvaltningarna vilka oftast är verksamhetsutövare 

för badplatser, även badplatser med bryggor. Stadsdelsförvaltningarna har också 

solbryggor på platser där badförbud råder. På de bryggor som är badbryggor skulle 

eventuellt fler stegar kunna tillföras för att minska trängsel på bryggan. På de bryggor 

som är solbryggor behöver badförbudet först avskaffas. Detta behöver föregås av den 

sedvanliga utredning som genomförs när badförbudet avskaffas samt en ändring i 

stadens lokala ordningsföreskrifter.  

3. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att, i samråd med berörda nämnder och bolag, 

utreda möjligheterna för att anlägga 23 nya allmänna badplatser.  

Trafikkontoret ser positivt på att staden anlägger fler badplatser och har påbörjat 

utredning om platser att avskaffa badförbudet på under 2024, i enlighet med kontorets 

budgetuppdrag. I 2025 års budget fick trafikkontoret i uppdrag att möjliggöra bad på 

ett tryggt och säkert sätt vid flera av de platser som är föreslagna i motionen. 

Kontoret avser att fortsätta provtagning av badvattenkvalitet samt arbeta vidare med 

fortsatta utredningar kommande år för att, i samråd med andra förvaltningar, kunna 

bidra till tryggt och säkert bad och i förlängningen fler badplatser. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 19 december 

2024 följande. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. Sammanfattning av 

ärende 

Reservation av Henrik Falk (C), se Reservationer m.m. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 november 

2024 har i huvudsak följande lydelse. 

Avskaffa det generella badförbudet i ordningsföreskrifterna  

Badplatser bör vara säkra för invånare att bada på, något som badförbudet inom 

hamnområde och i närheten av kablar säkerställer. Förvaltningen anser att hemställan 

om förbud mot hundar under badsäsong bör finnas kvar i ordningsskrifterna. I annat 
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fall riskerar fekalier från hund påverka vattenkvaliteten som i värsta fall kan leda till 

avrådan mot bad.  

Inrätta 175 nya badstegar i Stockholms vatten  

En badstege bör omgärdas av samma säkerhetsåtgärder som en badplats. Det vill säga 

det bör finnas livräddningsutrustning och genomföras kontroller av badstege och 

botten. Det medför en driftskostnad för stadsdelsförvaltningen som antingen kräver 

ett tillskott av medel eller en omprioritering av de medel som finns.  

Utreda möjligheterna att anlägga 23 nya allmänna badplatser 

Stockholms stad har sedan 2022 en handlingsplan för att anlägga nya badplatser i 

staden. Vid behov kan handlingsplanen kompletteras. Förvaltningen utgår från 

handlingsplanen när nya platser inrättas som officiella bad. Under 2023 inrättades 

Vintervikens strandbad och Herrängens bryggbad som nya badplatser i enlighet med 

handlingsplanen. Under 2025 förväntas kajbadet i Marievik att öppna för bad. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 12 

december 2024 följande. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Reservation av Daniele Fava (C) och Christina Messil (L), se reservationer m.m. 

Ersättaryttrande av Gaby Roseen (KD) som ställde sig bakom reservationen från 

Daniele Fava (C) och Christina Messick (L). 

Norra innerstadens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 8 november 

har i huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen välkomnar att staden arbetar för att möjliggöra fler platser för bad i 

Stockholm. Förvaltningen är positiv till att en samordnande funktion som 

kommunstyrelsen, i samråd med berörda nämnder och bolag, utreder nya platser som 

kan vara lämpliga för nya officiella badplatser. I enlighet med Handlingsplan för nya 

bad, som togs fram av miljöförvaltningen 2022, bör en sådan utredning, förutom 

vattenprovtagning under två år, innehålla en bedömning av platsen utifrån 

naturvärden som eventuellt kan ta skada, närliggande föroreningskällor som kan 

komma att påverka vattenkvalitén, närhet till farleder och båtar, tillgänglighet till 

platsen med mera.  

Större delen av vattnet i innerstaden klassas som hamnområde och där, samt i 

närheten av markerade kablar, råder det generella badförbud i stadens 

ordningsföreskrifter. Staden tar endast vattenprov vid de utpekade officiella 

badplatserna och kan inte garantera en god vattenkvalité eller säkert badande på 

övriga platser. Det är inte praktiskt möjligt för staden att utreda vattenkvalité och 

säkerhet längs med alla strandlinjer i Stockholms innerstad där det generella 



 

10 (18) 

badförbudet finns idag. Att ta häva förbudet skulle kunna misstolkas av allmänheten, 

och signalera att det nu är säkert att bada på alla platser där förbudet tagits bort. 

Förvaltningen anser därför att det är mer lämpligt att häva badförbudet specifikt på de 

platser där en utredning kring lämplighet för bad, som beskrivs ovan, genomförts och 

där en ny officiell badplats därför kan anläggas. 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 12 december 

2024 följande. 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och lämnar det som 

svar på remissen. 

Reservation av Alice Vestlin (C) och Sophia Granswed m.fl. (M), se Reservationer 

m.m. 

Skärholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 oktober 2024 har 

i huvudsak följande lydelse. 

Trafiknämnden har det stadsövergripande samordningsansvaret för badfrågor samt 

för inrättande av bastubad. Inom ramen för samordningsansvaret ingår för 

Trafiknämnden att i samarbete med Stockholms Hamn AB och berörda 

stadsdelsnämnder möjliggöra bad på tryggt och säkert sätt med hänsyn till 

trafiksäkerhet, farleder och framtida kollektivtrafikknutpunkter för sjötrafik. I 

majoritetens förslag till budget 2025 har Trafiknämnden i uppdrag att upphäva 

badförbud där det krävs.  

Förvaltningen ser inga hinder att genomföra motionens förslag på de platser som 

bedöms lämpliga av Trafiknämnden, Stockholms Hamn AB och berörda 

stadsdelsnämnder i enlighet med majoritetens förslag till budget 2025. Förvaltningen 

bedömer ärendet som könsneutralt och därför görs ingen vidare jämställdhetsanalys. 

Detta beslut/ärende har indirekt och liten påverkan på barn, varvid en vidare analys är 

obehövlig 

Södermalms stadsdelsnämnd 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 12 december 2024 

följande. 

Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C), se Reservationer m.m. 

Ersättaryttrande av Marko Janicic (C) som ställde sig bakom Lars Rottem Krangnes 

(C) förslag till beslut. 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 november 2024 

har i huvudsak följande lydelse. 
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I majoritetens förslag till budget 2025 får trafiknämnden det stadsövergripande 

samordningsansvaret för badfrågor samt för inrättande av bastubad. Inom ramen för 

samordningsansvaret ingår för trafiknämnden att i samarbete med Stockholms Hamn 

AB och berörda stadsdelsnämnder möjliggöra bad på tryggt och säkert sätt med 

hänsyn till trafiksäkerhet, farleder och framtida kollektivtrafikknutpunkter för 

sjötrafik. I majoritetens förslag får trafiknämnden även i uppdrag att upphäva 

badförbud där det krävs.  

Förvaltningen ser inga hinder att genomföra motionens förslag på de platser som 

bedöms lämpliga av trafiknämnden, Stockholms Hamn AB och berörda 

stadsdelsnämnder i enlighet med majoritetens förslag till budget 2025. Förvaltningen 

anser att framtagen handlingsplan för nya bad 2022 ska tillämpas i detta arbete.  

Förvaltningen uppfattar inte att motionens förslag har några direkta kopplingar till 

barnkonventionen men att utökade möjligheter till bad är positivt för flertalet och 

därmed också för barn. Förvaltningen bedömer ärendet som könsneutralt och därför 

görs ingen vidare jämställdhetsanalys. 

Stockholms Stadshus AB 

Stockholms Stadshus AB:s tjänsteutlåtande daterat den 17 december 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stockholms Stadshus AB har underremitterat denna remiss till Stockholms Hamns 

AB. Koncernledningen har inget att tillägga utan ställer sig bakom dotterbolagets 

synpunkter som framförs i Stockholms Hamns ABs remissvar. 

 

Underremiss 

 

Stockholms Hamn AB remissvar har i huvudsak följande lydelse: 

Med ett ökat tryck på användandet av stadens vattenrum ser Bolaget säkerhet, 

effektivitet och hållbarhet som viktiga faktorer i arbetet med att möta den ökande och 

blandade användningen av stadens vattenrum. Ökade badmöjligheter är ett exempel 

där värdet av bad och rekreation på vissa platser behöver ställas i relation till den 

kommersiella sjöfarten, den livliga fritidsbåtstrafiken och värdet av att säkra 

välfungerande kajer och framkomlighet samt säkerhet i farled. En stor del av kajerna i 

Stockholms innerstad är klassat som hamnområde. Det är regeringen som beslutar om 

det ska etableras ett nytt hamnområde. Om justering av hamnområde önskas, 

exempelvis i frågan gällande upphävande av badförbud inom ett befintligt 

hamnområde, behöver frågan beslutas i Kommunfullmäktige med remittering till 

Länsstyrelsen.  

Bolaget ställer sig tveksamt till att ett avskaffande av det generella badförbudet är rätt 

väg att gå. En fördel med avskaffandet skulle vara att det i dag är omständligt att 

använda vattenområden för till exempel evenemang i och på vatten, då avlysning 
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krävs för aktiviteter i vattnet. Ingen instans har i dag befogenhet att häva badförbudet 

temporärt.  

Bolaget anser dock att fördelarna med att ha kvar badförbudet överväger och 

avstyrker motionärens förslag om ett avskaffande av det generella badförbudet i 

stadens ordningsföreskrifter. Om det generella badförbudet tas bort blir innebörden 

att det är tillåtet att bada överallt. Bolaget är av åsikten att det kommer att bli en 

utmaning för staden att hantera ur säkerhetssynpunkt och att det är enklare att hantera 

avsteg från badförbudet. Vid förbud finns möjlighet för polisen att lagföra och peka 

tillrätta vid platser där det är badförbud. Badförbudet är även en omtanke om 

medborgarna så till vida att bad inte ska ske på farliga platser med exempelvis livlig 

sjötrafik eller kraftigt strömmande vatten, vilket underlättar skapandet av trygga 

miljöer för bad och rekreation i staden.  

För att lösa intressekonflikten mellan önskan om fler badmöjligheter i staden och 

sjötrafikens anspråk på framkomlighet och säkerhet, finns flera lösningar till hands. 

Ett sätt är att inrätta flera friluftsbad i öppen sjö. En annan framkomlig väg är att 

införa ytterligare lättnader i nuvarande badförbud där möjlighet finns. En sådan 

lättnad kan utformas på olika sätt och ett arbete pågår med anledning av 

Trafiknämndens och Bolagets gemensamma ägardirektiv i budget för år 2025, om att 

bidra till tillskapandet av fler badplatser i Stockholm. Trafiknämnden har i och med 

detta i uppdrag att i samarbete med Stockholms Hamnar AB och berörda 

stadsdelsnämnder möjliggöra bad på ett tryggt och säkert sätt vid Reimersholme kaj, 

Munkbrohamnen, del av Södermälarstrand samt del av Norrmälarstrand. Vid 

Sjövikskajen i Liljeholmen ska bad vid befintliga solbryggor möjliggöras.  

Bolaget förordar starkt ett sådant samordnat arbete inom staden som nu sker vid 

föreslagna platser ovan, i form av det sinsemellan allt mer förankrade arbetssättet 

mellan berörda förvaltningar och bolaget som nu utvecklas. Detta arbetssätt möjliggör 

att varje potentiell plats för bad eller bastu och ett eventuellt upphävande vid 

föreslagen plats, analyseras ur olika aspekter. Från bolagets sida sker då bland annat 

en bedömning utifrån risk- och säkerhetsaspekter för framkomlighet och säkerhet på 

sjöfartens transportleder samt tillgänglighet till hamndelar och kajer. Men även 

utifrån den nyligen framtagna säkerhetsrutinen inom ”Projekt Slussen”, med 

anledning av kommande ökad avtappning av Mälaren i Söderström. Säkerhetsrutinen 

omfattar bland annat risker för bad i Mälaren vid större utflöden ur Mälaren. Dessa är 

bedömningar bolaget anser behöver ske i syfte att se över badförbudet enligt de lokala 

ordningsföreskrifterna, samt möjliga avsteg kring dessa.  

När det gäller motionärens förslag om utsättande av fler badstegar så avråder bolaget 

från att placera ut badstegar vid platser där det i dag råder badförbud. Badstegar 

uppfattas generellt av allmänheten som en acceptans att bad sker vid platsen. Bolaget 

har räddningsstegar och övrig livräddningsutrustning vid de kajer som bolaget 

förvaltar, det vill säga utrustning som är lätt att identifiera och endast avsedd att 

användas om personer skulle råka hamna i vattnet.  
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Folkbastu Stockholm AB 

Folkbastu Stockholm AB:s yttrande har i huvudsak följande lydelse. 

Vi ser positivt på ett eventuellt avskaffande av badförbud samt anläggning av nya 

badplatser och badstegar i staden.  

Vi ser positivt på en ny tjänst med ett övergripande ansvar för stadens badplatser mm 

– Vattenamiralen.  

Gällande bastuns plats i staden ser vi att den skulle kunna stärkas ytterligare, vi ser att 

motionen avser att skapa fler bastuflottar vilket är positivt men vi vill belysa vikten 

av att även möjliggöra och skapa andra typer av bastur i staden. En bastuflotte är ofta 

generisk i sin gestaltning och saknar en tydlig identitet till Stockholm och platsen den 

står på. Vi ser ett behov av att även skapa bastur på land med en stark relation till 

respektive plats och de gällande förutsättningarna. 
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Reservationer m.m. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Reservation av Ashna Ibraham (C) 

Ashna Ibrahim (C) föreslår att nämnden beslutar att bifalla motionen i sin helhet, 

samt att därutöver anföra följande: 

Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska vatten vi har i Stockholm 

tillgängligt för så många som möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 

levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad.  

Att tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i hela staden och identifiera 

outnyttjade möjligheter är en viktig pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en 

grön, hållbar och attraktiv stad för invånare och besökare. Därför är det förstås 

glädjande att ett antal platser nu möjliggörs för bad. Ett litet steg i rätt riktning. 

Centerpartiet går dock betydligt längre och har identifierat hela 23 platser i 

Stockholm som gör sig bra för nya badplatser. 

Förvaltningens konstaterar i sina synpunkter och förslag att bestämmelser om 

badförbud mycket riktigt är en fråga som kommunen själv förfogar över. Vilket vi 

tolkar som att det endast är viljan som behövs för att avskaffa det generella badförbud 

som råder i Stockholm idag. Vidare tycker vi det är tråkigt och ambitionslöst att 

förvaltningen överhuvudtaget inte kommenterar vårt förslag om att få 175 nya 

badstegar på plats runt omkring i staden.  

Centerpartiet är övertygade om att staden både kan och borde göra ännu mer för att 

tillvara de outnyttjade badmöjligheter som finns i Stockholm. Centerpartiet anser 

därför att det är hög tid att häva det generella badförbudet som idag råder, öppna fler 

bad och få badstegarna på plats för att bättre tillgängliggöra Stockholms vatten. 

Trafiknämnden 

Reservation av Hamid Ershad Sarabi (C) 

Hamid Ershad Sarabi (C) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

a. Att avslå förvaltningens förslag till beslut.  

b. Att bifalla motionen i sin helhet.  

c. Att därutöver anföra följande:  

Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska vatten vi har i Stockholm 

tillgängligt för så många som möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 

levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad. Att tillgängliggöra det 

fantastiska vatten som finns i hela staden och identifiera outnyttjade möjligheter är en 
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viktig pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar och attraktiv stad 

för invånare och besökare. Det är därför glädjande att fler platser nu möjliggörs för 

bad. Det är ett steg i rätt riktning. Centerpartiet har dock identifierat hela 23 platser i 

Stockholm som gör sig bra för nya badplatser.  

Det är olyckligt att förvaltningen väljer att fokusera på olika hinder istället för att se 

vilken potential detta skulle kunna ha på Stockholms folkliv och därför arbete för att 

undanröja de hindren och möjliggöra mer bad. Det behövs bara en vilja. 

Förvaltningen påpekar att arbetet fortgår med att avskaffa badförbudet på flera platser 

men tiden för de utredningarna och den administrationen skulle istället kunna läggas 

på att identifiera undantag från bad, snarare än att ha förbud som norm.  

Förutom det allmänna badförbudet så borde mer arbete göras för att göra våra 

kajmiljöer säkrare och samtidigt möjliggöra för fler badställen, därför borde staden 

satsa på att få på plats fler badstegar. Centerpartiet har identifierat att det borde gå att 

få minst 175 stycken fler badstegar få plats. Dessa stegar bör vara lätta att identifiera 

för den som behöver komma upp ur vattnet. Dessvärre väljer förvaltningen en passiv 

inriktning där det rådande läget ska gälla.  

Vi tror och hoppas att staden kan göra ännu mer för att tillvara de outnyttjade 

badmöjligheter som finns i Stockholm. Centerpartiet anser därför att det är hög tid att 

häva det generella badförbudet som idag råder i Stockholm, att öppna fler badplatser 

och att låta fler badstegar släppas ner i vattnet. 

Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnd 

Reservation av Henrik Falk (C) 

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att bifalla motionen i sin helhet.  

3. Att därutöver anföra följande. 

Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska vatten vi har i Stockholm 

tillgängligt för så många som möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 

levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad. Att tillgängliggöra det 

fantastiska vatten som finns i hela staden och identifiera outnyttjade möjligheter är en 

viktig pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar och attraktiv stad 

för invånare och besökare.  

Det är olyckligt att förvaltningen väljer att fokusera på olika hinder istället för att se 

vilken potential detta skulle kunna ha på Hägersten och Älvsjös folkliv och därför 

arbeta för att undanröja de hindren och möjliggöra mer bad. Det pågår ett arbete med 

att avskaffa badförbudet på tre platser. Det är ett litet steg i rätt riktning. Centerpartiet 

går dock betydligt längre och har identifierat hela 23 platser i Stockholm som gör sig 

bra för nya badplatser.  
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Förutom det allmänna badförbudet så borde mer arbete göras för att göra våra 

kajmiljöer säkrare och samtidigt möjliggöra för fler badställen, därför borde staden 

satsa på att få på plats fler badstegar. Centerpartiet har identifierat att det borde gå att 

få minst 175 stycken fler badstegar på plats.  

Vi tror och hoppas att staden kan göra ännu mer för att tillvara de outnyttjade 

badmöjligheter som finns i Stockholm. Centerpartiet anser därför att det är hög tid att 

häva det generella badförbudet, att öppna fler badplatser och få badstegarna på plats 

för att bättre tillgängliggöra Stockholms vatten." 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

Reservation av Daniele Fava (C) och Christina Messik (L) 

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att bifalla motionen i sin helhet. 

3. Att därutöver anföra följande: 

Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska vatten vi har i Stockholm 

tillgängligt för så många som möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 

levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad. Att tillgängliggöra det 

fantastiska vatten som finns i hela staden och identifiera outnyttjade möjligheter är en 

viktig pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar och attraktiv stad 

för invånare och besökare.  

Det är olyckligt att förvaltningen väljer att fokusera på olika hinder istället för att se 

vilken potential detta skulle kunna ha på Norra Innerstadens folkliv och därför arbete 

för att undanröja de hindren och möjliggöra mer bad. Det behövs bara en vilja. Det 

pågår ett arbete med att avskaffa badförbudet på tre platser (men inget av dessa i 

Norra innerstaden). Det är ett litet steg i rätt riktning. Centerpartiet går dock betydligt 

längre och har identifierat hela 23 platser i Stockholm som gör sig bra för nya 

badplatser.  

Förutom det allmänna badförbudet så borde mer arbete göras för att göra våra 

kajmiljöer säkrare och samtidigt möjliggöra för fler badställen, därför borde staden 

satsa på att få på plats fler badstegar. Centerpartiet har identifierat att det borde gå att 

få minst 175 stycken fler badstegar få plats, bland annat Ekhagen, Brunnsviken, 

Husarviken och vid Källhagen inom stadsdelen Norra innerstaden).  

Vi tror och hoppas att staden kan göra ännu mer för att tillvara de outnyttjade 

badmöjligheter som finns i Stockholm. Centerpartiet anser därför att det är hög tid att 

häva det generella badförbudet, att öppna fler badplatser och få badstegarna på plats 

för att bättre tillgängliggöra Stockholms vatten. Ersättaryttrande 
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Skärholmens stadsdelsnämnd 

Reservation av Alice Vestlin (C) och Sophia Granswed m.fl. (M) 

Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 

Att bifalla motionen i sin helhet 

Att därutöver anföra följande  

Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska vatten vi har i Stockholm 

tillgängligt för så många som möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 

levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad. Att tillgängliggöra det 

fantastiska vatten som finns i hela staden och identifiera outnyttjade möjligheter är en 

viktig pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar och attraktiv stad 

för invånare och besökare.  

Det är glädjande att förvaltningen inte ser några hinder för att genomföra förslaget, 

utan verkar se vilken potential detta skulle kunna ha på Skärholmens folkliv. Det 

pågår ett arbete med att avskaffa badförbudet på tre platser. Det är ett litet steg i rätt 

riktning. Centerpartiet går dock betydligt längre och har identifierat hela 23 platser i 

Stockholm som gör sig bra för nya badplatser. Förutom det allmänna badförbudet så 

borde mer arbete göras för att göra våra kajmiljöer säkrare och samtidigt möjliggöra 

för fler badställen, därför borde staden satsa på att få på plats fler badstegar.  

Centerpartiet har identifierat att det borde gå att få minst 175 stycken fler badstegar få 

plats, bland annat vid klipporna längs Skärholmens strandstig. Vi tycker det är synd 

att förvaltningen överhuvudtaget inte kommenterar vårt förslag om nya badstegar. Vi 

tror och hoppas att staden kan göra ännu mer för att tillvara de outnyttjade 

badmöjligheter som finns i Stockholm. Centerpartiet anser därför att det är hög tid att 

häva det generella badförbudet, att öppna fler badplatser och få badstegarna på plats 

för att bättre tillgängliggöra Stockholms vatten.  

Södermalms stadsdelsnämnd 

Reservation av Lars Rottem Krangnes (C) 

1. Att delvis avslå förvaltningens förslag till beslut 

2. Att bifalla motionen i sin helhet 

3. Att därutöver anföra följande:  

Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska vatten vi har i Stockholm 

tillgängligt för så många som möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 

levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad. Att tillgängliggöra det 

fantastiska vatten som finns i hela staden och identifiera outnyttjade möjligheter är en 

viktig pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar och attraktiv stad 

för invånare och besökare.  
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Det är positivt att förvaltningen inte ser några hinder att genomföra motionens 

förslag, dock förvirrande och olyckligt att man samtidigt väljer att hänvisa till 

handlingsplan för nya bad 2022, i stället för att se vilken potential detta skulle kunna 

ha för Södermalms folkliv och aktivt bidra till att undanröja detta hinder och 

möjliggöra mer bad.  

Det pågår ett arbete med att avskaffa badförbudet på Reimersholmes kaj (som även vi 

länge pekat ut). Det är ett litet steg i rätt riktning. Centerpartiet går dock betydligt 

längre och har identifierat hela 23 platser i Stockholm som gör sig bra för nya 

badplatser. Det behövs bara en vilja.  

Förutom det allmänna badförbudet så borde mer arbete göras för att göra våra 

kajmiljöer både säkrare och mer levande, och samtidigt möjliggöra för fler badställen. 

Därför borde staden satsa på att få på plats fler badstegar. Centerpartiet har 

identifierat att det borde gå att få minst 175 fler badstegar få plats, många av vilka 

ligger inom förvaltningens geografiska ansvarsområde. Vi tycker det är 

anmärkningsvärt att förvaltningen överhuvudtaget inte kommenterar vårt förslag om 

nya badstegar.  

Vi tror och hoppas att staden kan göra ännu mer för att tillvara de outnyttjade 

badmöjligheter som finns i Stockholm. Centerpartiet anser därför att det är hög tid att 

häva det generella badförbudet, att öppna fler badplatser och få badstegarna på plats 

för att bättre tillgängliggöra Stockholms vatten 


